
Bu bir həqiqətdir ki, heç kim heç vaxt 
sona qədər təbiətinə görə dürüst və ya 
vicdanlı ola bilmir. Təbiidir. Bəlkə də, bu 
hələ ən pis hal deyil. Ən pis hal odur ki, 
gözün görə-görə, ağlın dərk edə-edə, 
qulaqların eşidə-eşidə yalana inanasan. 
Əsl həqiqəti bilmək isə yalana inanmaq-
dan daha yaxşıdır, xüsusilə dünyanın 
belə bir kövrək çağında! 

Düşünürəm ki, bu gün pande-
mik dalğaların ard-arda kükrəməsi, 
bəşəriyyət, o cümlədən, ölkəmiz üçün 
həyati təhlükələr yaratması dönəmində 
peyvəndlərlə bağlı həqiqətləri bilmək 
daha önəmli və vacibdir. Peyvənd 
mövzusu indi bütün planeti narahat 
edir. Dünyanın tibb tarixində hələ elə 
hal olmayıb ki, peyvəndlə bağlı bu 
qədər intensiv, qızğın müzakirələr və 
mübahisələr getsin. Koronavirusun mey-
dana gəldiyi vaxtdan indiyə kimi qısa 
zaman içində dünya tarixində hələ heç 
vaxt bu qədər insan peyvənd olunma-
mışdı.

Bu məsələ həkim kimi məni daha 
çox narahat edir və pandemiyanın 
yaratdığı gərgin epidemioloji vəziyyət, 
habelə, xəstəliyin sürətlə yayılması, 
ölüm hallarının çoxalması, üstəlik, 
peyvəndlərlə bağlı şayiələrin baş alıb 
getməsi də cəmiyyətin psixoloji duru-
muna neqativ təsir göstərir. Son vaxt-
lar mənə edilən müraciət və zənglər, 
müxtəlif insanlardan, sənət və peşə 
adamlarından poçtuma daxil olan 
çoxsaylı suallar da gərginlikdən xəbər 
verir: Doktor, hansı peyvəndi vurduraq? 
Nə vaxt? Niyə? Ümumiyyətlə, peyvənd 
lazımdırmı? Bu peyvəndlərə inanaqmı? 
Nə üçün?

Bəzən lap sərt suallar qoyulur: Nə 
etmək olar?"

İnsanları qınamaq da olmur, qlobal 
epidemioloji vəziyyət həyəcanları artırıb, 
bəzilərində isə çaşqınlıq yaradıb.

 Bəri başdan deyim ki, pandemiya 
yayılandan ta bugünə kimi mən fasiləsiz 
olaraq həkimlik borcumu maksimum 
yerinə yetirməyə çalışıram, mümkün 
olan bütün vasitələrdən istifadə edirəm 
ki, insanlarımız şəfa tapsınlar, bu 
bəladan az itkilərlə çıxaq. Eyni zaman-
da, bu sahədə əhalini maarifləndirməyi 
də unutmuram, bilik və bacarığım 
çərçivəsində fəal çalışır, intensiv 
terapiya və peyvəndləmə ilə bağlı 
tövsiyələrimi əsirgəmirəm. 

Hesab edirəm ki, peyvənd vacib-
dir və bunu hər kəs başa düşməlidir. 
Mən də normal həyata qayıtmağımızı 
səbirsizliklə gözləyirəm, bu fikirlə də 
razıyam ki, peyvənd olunmaq və ya 
ondan imtina etmək hər kəsin şəxsi 
qərarıdır, bu qərarı qəbul etməkdə isə 
mən bir həkim kimi yalnız yardımçı ola 
bilərəm. Elə bu başdan xüsusi qeyd 
edim ki, özüm də, ailəm də, əzizlərim, 
yaxın ətrafım və dostlarım da peyvənd 
olunmuşuq. Bu məsələdə qərarımız 
birmənalı olub.

Tibb aləmi üçün gizlin deyil: insan 
xəstəliklərinin 90 faiz əsas faktor rolunu 
psixika oynayır. Çox sadə və adi bir 

xəstəliyi – mədə xorasını götürək. Tibb 
sahəsindən məlumatı olmayanlar, yəqin 
ki, bilmirlər: mədə xorası insanın əsəb 
sistemi və psixikası ilə sıx bağlıdır, o 
cümlədən, bütün başqa xəstəliklər; 
bunlara psixogen xəstəliklər deyilir, bu 
xəstəliklər psixikanın təsiri nəticəsində 
meydana çıxır və bunu da əlavə olaraq 
deyim ki, tibb elmi təsdiq edib ki, insan 

xəstəliklərinin 90%-dən çoxunun özü-
özünü müalicə etməyə qadirdir, əlbəttə, 
əgər psixi amillər aradan götürülsə... 

Nahaq yerə demirik ki, sağlam 
bədəndə sağlam ruh olar. Lakin dün-
yanın indiki durumunda COVİD-19 və 
onun ştammları kimi son dərəcə qorxulu 
xəstəliklərin ildırım sürətilə yayılması 
və insanların ölümünə səbəb olması 
həqiqətən tibb elmini, dünya səhiyyə 
sistemini şoka salıb. Buna görə də 
dünyanın bir çox ölkəsində bu sahədə 
çalışan həkimlər, alimlər, mütəxəssislər 
daha təsirli peyvəndlərin hazırlanması 
üçün səylə çalışır, fəlakətdən tezliklə 
qurtulmağın yollarını axtarmaqda 
davam edirlər. Hazırda mövcud olan 
peyvəndləri də nəzərə almaq lazımdır. 

Yenə təkrar edirəm: peyvəndlər 
çox vacibdir, onların təsiri və ya gücü 
isə zaman məsələsidir. Hazırda bu 
peyvəndlərin əleyhinə çıxanların heç 
bir əsası və sübutu yoxdur, buna görə 
də insanlarımız küyə gedib populist 
çıxışlar edən səriştəsiz adamlara yox, 
mütəxəssislərə inanmalıdır.

Qeyd edim ki, tarixdə populist 
peyvənd əleyhdarları həmişə olub. 
1796-cı ildə Londonda "Çiçək" xəstəliyi 
yayılmışdı, xəstəlik sürətlə yayılırdı və 
Eduard Cenner adlı alim bu xəstəliyə 
qarşı ilk peyvənd kəşf etdi; beləliklə, 
alim peyvəndi icad etməklə tibbdə 
inqilab etdi, müasir immunologiyanın 
əsasını qoydu. Təbii ki, peyvənddən 
sonra epidemiya sönməyə başla-
dı, ölümlərin qarşısı alındı. Lakin ilk 
peyvəndə qarşı çıxanlar da az deyil-
di, hətta onu zəhərli ağac kimi təsvir 
edirdilər. Xüsusilə dindarlar və ilahiy-
yatçılar insanlar arasında peyvəndin 
əleyhinə ciddi təbliğat aparmağa başla-
dılar və onlar iddia edirdilər ki, peyvənd 
olunmaq dinə qarşı çıxmaq deməkdir. 
Onlar hətta peyvəndlənən insanların 
qollarındakı peyvənd nişanəsini "şeytan 
əlaməti" kimi qələmə verirdilər.

Bir müddətdən sonra, yəni 1885-ci 
ildə peyvənd əleyhdarları bu məsələdə 
doktit Pasteuri günahlandırdılar. Çünki 
həmin illərdə "quduzluğa" qarşı peyvənd 
almaq üçün ABŞ-dan Fransaya gələnlər 
olurdu, onu isə bu xəstəliyi yayıb, 
peyvəndi satmaqda günahlandırırdı-
lar. Hətta, bu gün də ABŞ-da fəaliyyət 
göstərən heyvan hüquqları dərnəkləri 
mövcuddur. Əsas arqumentləri hey-
vanların peyvəndlər üçün təcrübələrdə 
istifadə olunması məsələsidir. Bugün-
kü əleyhdarlar isə bəyan edirlər ki, 
peyvəndi öncə heyvanlara vurun, sonra 
insana. Etirazlarını da belə bildirirlər.

Statistik məlumatlara görə, dünyada 
vərəm (1921), difteriya (1923), tetanoz 
(1926), göy öksürək (1926), poliomiyelit 
(1952), 1970-ci illərdə də "difteriya-göy 
öksürək-tetanoz" üçlü xəstəliklərə qarşı 
peyvəndlərə də ilk vaxtlar inanmayanlar 
olmuşdu. Natamam peyvənd səbəbiylə 
mini epidemiya və ölüm meydana 
gəlməyə başlayanda, mətbuatda anti-
peyvənd kampaniyaları daha da artdı. 

1974-cü ildə ABŞ-da əleyhdarlar 
tərəfindən dərhal bir qrup yaradıldı: 

"The Association of Parents of Vaccine 
Damaged Children" (APVDC). Onlar 
məhkəməyə şikayətlə müraciət etdilər 
ki, peyvənd zərərlidir, dayandırılsın. 
Əlbəttə, məhkəmə verilən məlumatların 
qərəzli və səhv olduğunu sübut etdi, 
nəticədə həmin qeyri-hökumət təşkilatı 
tez bir zamanda qapandı.

1998-ci ildə isə İngiltərədə dr. Andrey 
Vakifild meydana çıxdı və "qızılca-qu-
laq dibi-məxmərək" üçlü peyvəndinə 
qarşı əməlli-başlı müharibə elan etdi. 
O, "Üçlü peyvənd otizm yaradır" deyə 
elmi məqalələr dərc etməyə başladı. 
Lakin sonralar məqaləni dərc etməkdə 
əsl məqsədi məlum oldu. Sən demə, bu 
həkim lisenziya almaq üçün müraciət 
etdiyi təkli peyvəndini satışa çıxarmaq 
istəyirmiş və bununla da gəlirini artır-
maq məqsədi güdürmüş, necə deyərlər, 
“qara qızın dərdi varmış”. 

Bəs sonda nə baş verdi? Onun 
həkimlik lisenziyası London məhkəməsi 
tərəfindən ləğv edildi və əlindən alın-
dı. O da İngiltərəni tərk etməli oldu. 
Tarixdə belə hallar çox olub. Peyvənd 
əleyhinə yalan məlumatlar və şaiyələr 
nəticəsində sonrakı illərdə Afrika 
qitəsində yoluxucu xəstəliklərdən ölüm 
hallarının sayı iki dəfə artdı.

Belə misalların sayını artırmaq da 
olar. Əfsuslar olsun ki, dünyanın indiki 
durumunda buna bənzər tendensiyalar 
yenə baş alıb gedir və güman edirəm ki, 
hələ bundan sonra da davam edəcək. 

Tarixi təcrübə göstərir ki, ritorikaya 
və populizmə uyub peyvənd olunmayan 
milyonlarla insan elə öz nadanlıqları 
ucbatından fərqli-fərqli yoluxucu 
xəstəliklərdən həyatlarını itirib, yaxud 
da ömürlük şikəst qalıb. Amma, əslində, 
həqiqətin bir üzü də bundan ibarətdir 
ki, bu gün heç kim həmin o peyvəndlər 
əleyhinə canfəşanlıq edib qışqır-bağır 
salanları xatırlamır. Çünkü onlar şöhrət 
və populyarlaşma azarlarını küyə gedən 
kütlə psixologiyasına hesablamışdılar. 
Onların qısaömürlü şöhrəti yayda yağan 
qara bənzədi, əriyib yox oldu. Amma bir 
zamanlar minlərlə əleyhdarları olmuş, 
insanların sağlamlığı və təhlükəsiz 
həyatı üçün bütün məhrumiyyətlərə 
və əzablara dözmüş fədakar həkim və 
alimlər - Cenner, Pasteur, Hellemen, 
Uğur Şahin və Özlem Türeci… habelə 
adlarını sadalamadığım onlarca digər 
peyvənd ixtiraçısının imzası tarixin 
parlaq səhifələrində yaşayır və bundan 
sonra da yaşayacaq.

Rəşad MAHMUDOV,  
tibb elmləri doktoru

Həkimin tribunası 

Tibb tarixində peyvəndlər və 
onlara qarşı çıxanlar

Hər insanın həyati dəyərlər sistemi var və orada həqiqət 
əhəmiyyətli rol oynayır desəm, yanılmaram. İçi mən qarışıq, insan-
ların əksəriyyəti bu dəyərlər barədə tez-tez düşünür, çox vaxt bu 
arzuyla da yaşayır ki, ətrafı təmiz olsun, mümkün qədər həqiqi və 
dürüst adamlarla əhatə olunsun, lakin həyatda heç kim yüz faiz 
buna nail ola bilmir. İnsan təbiəti bütün həyatı boyu tez-tez dəyişir, 
şəraitdən, situasiyadan, yaxud da onlarca başqa səbəbdən asılı 
olaraq yeni yanaşma sərgiləyir. 

Gömrükçülərin daha bir uğurlu əməliyyatı
527 kiloqramdan artıq narkotik vasitə - heroin aşkar edildi

Gömrükçülər daha bir uğurlu əməliyyat 
nəticəsində 527 kiloqramdan artıq narkotik 
vasitə - heroinin ölkənin gömrük sərhədindən 

qaçaqmalçılıq yolu ilə keçirilməsinə cəhdin qarşısını 
alıblar.

DGK Mətbuat və 
ictimaiyyətlə əlaqələr 
idarəsinddən verilən 
məlumatda bildirilir ki, Cənub 
Ərazi Baş Gömrük İdarəsi 
Əməliyyat və Təhqiqat 
İdarəsinə daxil olan məlumat 
əsasında Biləsuvar göm-
rük postunda Azərbaycan 
ərazisindən tranzit keçməklə 
İran İslam Respublikasın-
dan Latviya Respublikasına 
“kimyəvi maddə və qurudu-
cu qatqı” yükü aparan İran 
İslam Respublikası vətəndaşı 
Sıasatı Ashkan Bahmanın 
idarə etdiyi “Renault” markalı 
“JJ056WW/FF106T” dövlət 
nömrə nişanlı yük avtomo-
bili saxlanılıb və gömrük 
nəzarətinə cəlb edilib.

Sürücü idarə etdiyi 
nəqliyyat vasitəsində göm-
rük orqanına bəyan edilməli 

hər hansı predmetin, o 
cümlədən narkotik və psixot-
rop maddələrin olmadığını 
bildirsə də kinoloji xidmət iti 
xüsusi işarələrlə avtomobilin 
qoşqusuna reaksiya verib 
və yük avtomobilində əsaslı 
yoxlama aparılıb.

Nəticədə, avtomobildə 
olan paletlərdəki 105 ədəd 
10 litrlik metal qabların hər 
birinin içərisində 1 ədəd 
olmaqla, ümumilikdə 105 
ədəd şəffaf paketə qablaş-
dırılmış maye halında, tünd 
qəhvəyi rəngli, spesifik qoxu 
ilə müşayiət olunan narkotik 
vasitə - heroin aşkar edilib. 
Baxış zamanı paketlər elekt-
ron tərəzidə çəkilib və təqribi 
çəkisinin 527 kq 600 qram 
olduğu müəyyənləşib.

Aparılan təhlillər onu 
göstərir ki, narkotik qaçaq-

malçılığı ilə məşğul olan 
cinayətkar qruplar əvvəllər 
Azərbaycanın işğal altında 
olan nəzarətsiz torpaqla-
rından rahat şəkildə tranzit 
marşrut kimi istifadə edərək 
məqsədlərinə çatırdılar. 
Azərbaycan öz ərazi bütöv-
lüyünü təmin etdikdən sonra 
“rahat marşrut”ları əldən 
çıxan cinayətkarlar öz çirkin 
əməllərini gerçəkləşdirmək 
üçün narkotikləri digər 
marşrutlardan-dövlət 

sərhədinin mühafizə olunan 
hissəsindəki gömrük-sərhəd 
buraxılış məntəqələrindən 
keçirməyə cəhd göstərirlər. 
Lakin gömrükçülərin sayıqlığı 
nəticəsində bu kimi cəhdlərin 
qarşısı qətiyyətlə alınır. 

Narkotik vasitələrin 
qanunsuz dövriyyəsinə qarşı 
mübarizə tədbirləri davam 
etdirilir. Faktla bağlı araşdır-
ma aparılır. 

“Xalq qəzeti”

“Üç qardaş - 2021” beynəlxalq təliminin 
təntənəli bağlanış mərasimi keçirilib 

Sentyabrın 20-də 
Bakıda Azərbaycan, 
Türkiyə və 

Pakistanın xüsusi 
təyinatlı qüvvələrinin 
nümayəndələrinin iştirakı 
ilə “Üç qardaş – 2021” 
beynəlxalq təliminin 
bağlanışına həsr olunan 
təntənəli mərasim keçirilib.

Müdafiə Nazirliyindən 
verilən məlumatda bildiri-
lir ki, birgə təlimlərin başa 
çatması münasibəti ilə 
Xüsusi Təyinatlı Qüvvələrin 
komandanı general-leyte-
nant Hikmət Mirzəyev hərbi 
qulluqçuları təbrik edib.

İştirakçı ölkələrin Dövlət 
himnləri ifa olunduqdan 
sonra general-leytenant 
H.Mirzəyev qonaqlara 
və şəxsi heyətə müraciət 
edərək bildirib: “Təlimdə 
iştirakçılar yüksək bacarıq 
nümayiş etdirərək tapşırıq-
ları uğurla yerinə yetirdilər. 
Əminəm ki, təlimlər zamanı 
bacarıqlarınızın artırılması 
ilə yanaşı, peşəkar həyatınız 
üçün çox faydalı olan 
fikir və təcrübə mübadiləsi 
imkanı əldə etdiniz. Birgə 
təlimlər xalqlarımız arasın-
dakı dostluğun, ölkələrimiz 

arasında sıx əməkdaşlığın 
bir nümunəsidir. Təlim döyüş 
sahəsində üç qardaş ölkənin 
hərbçilərinin bir yerdə olması, 
çiyin-çiyinə tapşırıq yerinə 
yetirməsi hər birimizi qürur-
landırdı”.

Təlim iştirakçılarını 
salamlayan Türkiyə Silahlı 
Qüvvələrinin XTQ komanda-
nı general-leytenant Ömer 
Ertuğrul Erbakan böyük 
qürur hissi ilə vurğulayıb 
ki, “Üç qardaş-2021” təlimi 
uğurla tamamlanmışdır. O, 
bildirib: "Aramızda var olan 
qardaşlıq bağları çox güclü 
olub və bundan sonra daha 
da güclənəcəkdir. Üç ölkənin 
xüsusi təyinatlıları arasın-
dakı qarşılıqlı işbirliyi, təhsil 

və təlim fəaliyyətləri bundan 
sonra da davam edəcəkdir".

Pakistan İslam Respub-
likası Silahlı Qüvvələrinin 
Təhlükəsizlik və Antiterror 
İdarəsinin rəisi general-ma-
yor Mümtaz Hüseyn isə qeyd 
edib: “Çiyin-çiyinə dayanan 
Azərbaycan, Türkiyə və 
Pakistandan olan xüsusi 
təyinatlı qardaşlar arasın-
da icra edilən birgə təlimin 
şahidi olmaq mənim üçün 
həqiqətən böyük şərəf və 
qürurdur. Təlim zamanı 
xüsusi təyinatlılar tərəfindən 
nümayiş olunan peşəkarlıq 
təqdirəlayiqdir. “Üç qar-
daş-2021” təliminin həyata 
keçirilməsi üçün qarşıya 
qoyulan məqsədlərə nail 
olunmuşdur. Bu da bütün 

iştirakçıların peşəkarlıq 
səviyyəsinin artırılmasına öz 
töhfəsini verəcəkdir”.

Çıxışlardan sonra təlim iş-
tirakçılarına xatirə hədiyyələri 
təqdim edilib və onlara 
gələcək xidmətlərində uğurlar 
arzulanıb.

“Üç qardaş - 2021” 
beynəlxalq təliminin bağla-
nışına həsr olunan təntənəli 
mərasimin rəsmi hissəsi başa 
çatdıqdan sonra əməkdar 
incəsənət xadimi, polkovnik 
Abdulla Qurbaninin senarisi 
və rejissorluğu ilə hazırlanan 
"Bu gün bir yerdəyik, sabah 
da bir yerdə olacağıq!” adlı 
teatrlaşdırılmış mədəni proq-
ram təqdim edilib.

“Xalq qəzeti”

Azərbaycan qazını Avropaya tədarük edən Trans 
Adriatik Boru Kəməri (TAP) sentyabrın 20-də 
Dubayda keçirilən Gastech Awards 2021 Sərgi və 

Konfransında "Qaz, Mayeləşdirilmiş təbii qaz (MTQ) və 
ya Hidrogen layihəsi" kateqoriyasında qalib gəlib.

TAP-ın yaydığı məlumata görə, "Qaz, Mayeləşdirilmiş 
Təbii Qaz və ya Hidrogen üzrə ilin layihəsi" kateqoriyasında 
mükafat ətraf mühit, korporativ sosial məsuliyyət, eləcə də 
cədvəl üzrə və ya cədvəli qabaqlamaqla büdcə çərçivəsində 
yerinə yetirilən və bir neçə kateqoriyada mükəmməllik nüma-
yiş etdirilən dünya səviyyəli bir layihəyəyə təqdim olunur.

Qeyd edək ki, Cənub Qaz Dəhlizinin Avropa hissəsi olan 
Trans-Adriatik Qaz Boru Kəməri (TAP) üzrə hər il İtaliyaya 
səkkiz milyard kubmetr, Yunanıstan və Bolqarıstana bir 
milyard kubmetr qaz tədarük ediləcək. Bu günə qədər TAP 
vasitəsilə Azərbaycan qazının tədarükü 5 milyard kubmetrə 
çatıb.

“Xalq qəzeti”

Dövlət Turizm 
Agentliyindən verilən 
məlumatda bildirilir ki, 
təşkilatın bu layihəsinin əsas 
məqsədi kənd ərazilərində 
turizmin inkişafı üzrə ən yaxşı 
nümunələri üzə çıxarmaq, 
həm də uzun illər boyunca öz 
unikallığını, mədəni-tarixi irsini 
qoruyan, bununla yanaşı, həm 
də müasir turizmin tələblərinə 
cavab verən kəndləri aşkarla-
maqdır.

Dünya əhəmiyyətli abidə 
kimi dövlət tərəfindən qorunan 
Xınalıq kəndinin ərazisində 
2007-ci ildə “Xınalıq” Dövlət 
Tarix-Memarlıq və Etnoqrafi-

ya Qoruğu yaradılıb. Dövlət 
Turizm Agentliyinin tabeliyində 
fəaliyyət göstərən “Xınalıq” 
Dövlət Tarix-Memarlıq və 
 Etnoqrafiya Qoruğu orta 
əsrlərə xas olan özünəməxsus 
memarlıq strukturu və 
əsrarəngiz təbiət mənzərəsi 
ilə seçilən bir mədəni irs 
nümunəsi kimi qəbul edilir.

2020-ci ildə “Xınalıq, 
orta əsr dağ kəndi” adı ilə 
YUNESKO-nun Ümumdünya 
İrsinin İlkin Siyahısına daxil 
edilib. Hazırda YUNESKO-nun 
Ümumdünya İrs Siyahısına 
daxil edilməsi üçün nominasi-
ya faylının yazılması prosesi 

davam etdirilir. Dövlət Turizm 
Agentliyinin mütəxəssislərinin 
hazırladığı və İlkin Siyahıya 
daxil edilmiş sənəddə kəndin 
qədim dili, köçəri yaşayış tərzi, 
Qafqaz dağlarındakı qədim 
memarlıq ənənələri və Xınalıq 
icmasının təbiətlə harmo-
niyalı şəkildə yaşayış tərzi 
onun müstəsna ümumbəşəri 
dəyərləri kimi qeyd olunur.

Qədim tarixə malik olan Xı-
nalıq kəndində arxeoloji qazın-
tı və elmi-tədqiqat işləri apa-

rılır. Hazırda 3 hektardan çox 
ərazini əhatə edən “Kima Liqe-
biriş” adlı qədim qəbristanlıqda 
qazıntılar davam edir. Qazıntı 
zamanı aşkar edilmiş maddi-
mədəniyyət nümunələri ha-
zırda qoruğun elmi fondunda 
saxlanılır və onların bir hissəsi 
Xınalığı ziyarət edən yerli 
və xarici turistlərə nümayiş 
etdirilir. Bundan əlavə, kənddə 
aşkarlanmış qədim epiqrafik 
abidələr və nadir əlyazmalar 
öyrənilir. Kənd ərazisində 

yerləşən dini abidələr – pirlər 
və ziyarətgahların qeydiyyatı 
aparılır.

Xınalıq kəndinin mədəni 
irs elementlərindən biri də 
özünəməxsus memarlıq 
üslubudur. Bu üslubu qorumaq 
məqsədilə kənd ərazisində 
qəza vəziyyətində olan, 
uçqunlar nəticəsində təhlükəli 
vəziyyətə düşən evlərin təmir 
və bərpa prosesi aparılır. 
Vətəndaşların müraciətlərinə 
əsasən hazırda Xınalıq 
kəndində 16 evin təmir işləri 
davam etdirilir.

Ərazidə təmir-bərpa 
işləri başlanmazdan əvvəl 

Dövlət Turizm Agentliyinin 
mütəxəssisləri tərəfindən 
beynəlxalq standartlara uyğun 
“Xınalıq-Bərpa Təlimat” kitab-
çası və ərazinin Regenerasiya 
Planı hazırlanıb.

Qeyd edək ki, UNWTO-
nun keçirdiyi müsabiqənin 
nəticələri bu ilin sonunadək 
Mərakeşdə keçiriləcək 24-cü 
illik sessiyada elan oluna-
caq. UNWTO-nun “Ən yaxşı 
turistik kənd” nişanını qazanan 
kəndlər modernləşmə proqra-
mında daxil ediləcək.

Samirə ƏLİYEVA,  
“Xalq qəzeti”

TAP ilin qaz layihəsi seçilib
 Ümumdünya Turizm Təşkilatının ( United 

Nations World Tourism Organization – 
 UNWTO) elan etdiyi “Ən yaxşı turistik kənd” 
müsabiqəsinə Azərbaycandan Xınalıq 
kəndinin namizədliyi irəli sürülüb.

Xınalıq “Ən yaxşı turistik kənd” adına namizəddir
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